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Leo Peeraer hoeft niet te wachten op de jaarlijkse Gedichtendag om zich te vermeien in poëzie. Zijn dagen

zijn er al vele jaren mee gevuld, van de ochtend tot de nachtelijke uren. Zijn indrukwekkende baard 

verraadt de bard in hem, al heeft het zelf dichten plaats geruimd voor het verspreiden van gedichten. 

Als stichter en bezieler van de kleine uitgeverij P zet hij jaarlijks een kleine twintig bundels in ‘de markt’.

Toon Osaer

‘Een goed gedicht moet je
persoonlijk aangrijpen’?

OOR ons zit een
rasechte Leuve-
naar, diep ge-
worteld in de
Brabantse bier-
stad, al 51 jaar.
Hij betrekt er

een schitterend oud huis op nau-
welijks een hink-stap-sprong van
het historische hart van de stad.
Hij woont er niet enkel met zijn
vrouw-professor en drie kinde-
ren, hij heeft er ook zijn werkstek.

We leerden hem kennen als een
bevlogen uitgever van poëzie,
fraai verpakt in oogstrelende
boekjes. Bij nader inzien blijkt dat
een opslorpende hobby, terwijl
zijn echt emplooi een relatie heeft
met de Alma Mater van zijn ge-
boortestad. Inderdaad, Leo Pee-
raer blijkt zowaar repetitor te zijn,
iemand die studenten helpt bij het
verwerken van de leerstof.

Zijn opleiding als jurist en bijko-
mende studies geschiedenis en fi-
losofie, geven hem een brede ach-
tergrond. Ze maken van hem de
geknipte man om studenten uit de
menswetenschappen te begelei-
den. Hij koestert dit contact met
jonge mensen. Al wordt het er vol-
gens hem voor hen niet meteen
makkelijker op. „Vele proffen be-
seffen onvoldoende welke druk ze
op de schouders van de studenten
tassen. Met spijt zie ik het alge-
meen vormende van de universi-
taire opleiding verdampen. En
met het systeem van twee
keer examen per jaar,
blijft haast geen tijd meer
om menselijke vorming
op te doen via het studen-
tenleven. Je kunt er be-
zwaarlijk om heen, de
prestatiedruk in de sa-
menleving zet zich door
aan de universiteit.”

– Als tegengif start jij
dan maar een uitgeverij?

Het leven aan de balie
kon me niet bekoren en
ik ging werken voor de
uitgeverij van het Davids-
fonds. Daar leerde ik de
stiel en kwam er in con-
tact met boeiende men-
sen zoals de te vroeg ge-
storven Gregie De Mae-
yer. Toen ik later het re-
petitorenbureau over-
nam, bleef ik freelance
actief in het boekenvak.

Eerst een tijdje boekenproductie
voor tal van uitgeverijen, later als
zelfstandig uitgever. Ik startte met
een geschiedenis van mijn eigen
college en spoedig volgden ande-
re boeken en rijpte de idee om een
eigen uitgeverij uit te bouwen.

– Vanwaar het grote aandeel
van poëzie in wat je op de markt
brengt?

Al van in mijn prille jeugd ben ik
met poëzie bezig: gedichten van
Achterberg, Pernath, De Haes ho-
ren daar vrij snel bij. Onze leraar
Nederlands in het voorlaatste jaar
van de humaniora – toen nog 
poësis genoemd – speelde een be-
slissende rol in het openbloeien
van die belangstelling. In die mate
dat ruim een derde van onze klas
aan het schrijven sloeg. Ja, de im-
pact van een goede leraar is nau-
welijks te overschatten. Denk
maar de rol van een Anton van
Wilderode voor een Lanoye en een
Van Bastelaere.

En nee, wij werden geen we-
reldvreemde zonderlingen. Ik
herinner me hoe we op school
twee vlot verkopende bundeltjes
met gedichten uitgaven voor een
derdewereldproject. Zelf bleef ik
nog een tijdje poëzie schrijven,
onder andere voor Vandaag en
Yang (een bekend poëzietijd-
schrift, ndr), maar zette er uitein-
delijk een punt achter. Poëzie laat
me evenwel niet los en ik wil haar

een dienst bewijzen
door zaken uit te geven
die voor de grote uitge-
verijen niet haalbaar
zijn. Ik ben al blij als ik
op het einde van het
jaar de eindcijfers van
mijn balans in het zwart
kan schrijven.

In onze hectische sa-
menleving kan poëzie
een rustpunt zijn. In te-
genstelling tot een ro-
man kun je van een ge-
dichtenbundel genieten
in kleine porties, des-
noods over lange tijd
gespreid. Je laat hem
slingeren op salontafel
of nachtkastje, je neemt
het bundeltje mee op
een wandeling of op ca-
fé. En telkens weer is er
die uitnodiging om even
afstand te nemen en na
te denken. Poëzie en fi-

losofie liggen dicht bijeen, moet je
weten.

– Is er nog belangstelling voor
poëzie? En hoe kies je als uitgever
uit het aanbod?

Belangstelling is er zeker en het
is onvoorstelbaar hoeveel mensen
in de pen kruipen. Ik krijg hier per
jaar 350 tot 400 typoscripten en
weiger dan nog de vele mensen
die via e-mail hun pennenvruch-
ten opsturen. Ik eis dat alles op pa-
pier binnenkomt. Het eerste wat
ik doe is even door die teksten bla-
deren. Meestal snuif je snel op of
het niveau haalt, al moet je voor-
zichtig zijn met oordelen. Ik pro-
beer dat plichtbewust te doen. Je

moet tegelijk heel menselijk en
respectvol zijn en toch duidelijk
maken wanneer je het niveau on-
voldoende vindt.

Die manuscripten waarvan je
denkt dat ze iets in petto hebben,
lees je dan aandachtiger – vaak is
dat nachtwerk – en samen met
een leescomité onderzoeken we
dan wat in aanmerking komt om
te worden uitgegeven.

Poëzie waarderen is inderdaad
iets zeer subjectiefs. Een goed ge-
dicht moet je persoonlijk aangrij-
pen, het overweldigt je of laat je
onverschillig. Natuurlijk moet je
rekening houden met enkele
vuistregels. Het mag best ‘eigen-
zinnig’ zijn, maar klassieke

schoonheid geraakt weer in. Het
taalspel is belangrijk, al mag het
daartoe niet beperkt blijven. Het
moet ook inhoudelijk iets te bie-
den hebben. En het heeft liefst ook
iets weerbarstigs.

Goede poëzie is zuurstof voor
de ziel, biedt stof tot reflectie over
het leven. Ze moet de persoonlijke
emotie kunnen overstijgen en een
universeel karakter hebben. Ze
moet ook een zekere herkenning
insluiten. Louter persoonlijke ont-
boezemingen zullen best wel the-
rapeutische waarde hebben,
maar zijn niet echt de moeite om
uit te geven.

– Je bent nu al een hele poos ac-
tief als uitgever, zie je bepaalde
trends in de poëzie?

Ik moet het herhalen, een ge-
dicht blijft iets persoonlijks en
eeuwige thema’s zijn liefde, af-
scheid nemen, de onzekerheid
van het leven, eenzaamheid, met
zichzelf in het reine willen komen.
Ik stel wel een trend vast van te-
rugkeer naar klassieke poëzie,
goed geschreven en met diepe
thema’s. Er is weer ruimte voor
spiritualiteit, voor de wetenschap
dat er iets is dat de alledaagsheid
overstijgt. Het andere en de Ande-
re, het mystieke en het onuit-
spreekbare bespreekbaar maken
met metaforen, dat mag weer aan
bod komen.

Het is de roeping van de dichter
om achter de schone schijn van de
samenleving het authentieke van
het menselijke bestaan op te del-
ven. Dat vult en vervult het leven,
maakt het boeiend en anders zou-
den wij, mensen, niet ten volle
kunnen leven.

In die zin heeft poëzie ook een
maatschappelijke rol. Het doet de
mensen even stilstaan, geeft aan-
zet tot beschouwing. Iets wat een
preek vroeger ook kon doen bij
vele mensen. Het is de beste medi-
cijn tegen het hedendaagse egoïs-
me, de oppervlakkigheid van de
mediamaatschappij en het alles-
overheersende consumentisme.

Ja, poëzie is voor mij een passie.
Maar heeft een mens geen passie
nodig in zijn leven?

Meer informatie en een overzicht van de
dichtbundels die Leo Peeraer uitgeeft vindt 
u op de website www.uitgeverij-p.be, over
Gedichtendag op www.gedichtendag.org.
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